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Styrelsemöte 
 

Tid: 26 september 2023 kl. 19-20.45. Plats: Hemma hos Lasse 
 

Närvarande:   Kerstin Karlsson, Lars Klasén, Anne Kawecki, Mats Johansson, Lars (Lasse) Ljungdahl, Olof 
Näslund 

1. Mötets öppnande 
Mats öppnade mötet. 

2. Godkännande av dagordningen 
Godkändes 

3. Val av ordförande, sekreterare och justerare för mötet  
Kerstin valdes till ordförande, Lars till sekreterare, Mats och Lasse till justerare 

4. Inkommet (post, email, Facebook, tel)  
Ingen fysisk post. Inkomna mail, tel etc avhandlas i andra punkter. Dock nämnde Lars att han 
kommenterat en persons kommentar på vår kretswebb med synpunkter på Daniel Kulins föredrag i 
februari. Personen ifråga uttryckte ilska över att Naturskyddsföreningen ”godkänt” ett vindkraftverk i 
Eskilstuna kommun, vid Kasjön. Lars svarade med Naturskyddsföreningens generella inställning samt 
till föreningens relativt nyutkomna rapport i saken samt tog kontakt med Eskilstunakretsen för att få 
reda på om de agerat i ärendet. De visste emellertid inte (det är sådant som skedde typ 2016) men 
gräver vidare och återkommer. Personen har inte återkommit. 

5. Ekonomi 
Lasse redogjorde för ekonomin, vilken är fortsatt mycket god. (Allmänt sett kanske vi inte behöver ha 
med denna punkt på dagordningen för våra vanliga styrelsemöten. Behandlas senare …). 

6. Rapporter 
Lars deltog i den stora klimatdemonstrationen (”Klimatstrejk”) som anordnades av FFF m fl i 
Stockholm den 22/9 och ombads berätta lite om den. 3-5000 personer deltog (bland dem Greta 
Thunberg). Start Mynttorget; avslut Medborgarplatsen där ett antal talare och musiker (bl a Stefan 
Sundström) intog podiet. 

7. Remisser 
Södertälje 

Inlämnade: 

- 1/9: Granskning förslag till detaljplan för del av Hjälmsättra (mellan Ritorp och Viksberg). Detta 
ärende har Lars och Lasse yttrat sig om i dess olika turer sedan starten. Vissa av våra tidigare 
framförda synpunkter är tillgodosedda, bl a värna viss våtmark. (Anm: detta ärende 
förhandsinformerades om vid vårt styrelsemöte den 27/8). 

- 8/9: Samråd för ändring av detaljplan för Sandviken. Ett mycket ”stort” ärende som går ut på att 
omvandla Sandvikenområdet från ett ursprungligt fritidsbebyggelseområde till ett ett 
fastboendområde. Vårt yttrande är negativt till att nästan alla ytor som inte utgörs av fastigheter 
föreslås överlåtas till samfälligheter och föreningar eftersom det kan avhålla allmänheten från 
tillträde, dvs en form av privatisering, även om såklart allemansrätten råder. Därtill planeras ingen 
ordentlig kollektivtrafik (buss) till området, vilket innebär ett totalt bilberoende vilket såklart också är 
negativt. (Anm: detta ärende förhandsinformerades om vid vårt styrelsemöte den 27/8). 
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Relaterat ärende: 

- Skjutbana Tveta. Ej remissärende - för bakgrund se föreg. protokoll (27/8). Lars och Lasse 
informerade om att de önskar tillställa Miljönämnden en skrivelse som dels påpekar (som vi anser) 
att samråd inte skett i vederbörlig ordning (vi borde fått det!), dels ifrågasätter om skytteklubbens 
verksamhet är ett så väsentligt samhällsintresse att den motiverar tagande av 4.5 ha jordbruksmark 
ur produktion. (Sekr:s anmärkning: Skrivelsen är nu (27/9) inlämnad till miljönämnden, där den vb-
ades till miljökontoret). 

Nykvarn 

Inget aktuellt. 

8. Genomförda aktiviteter 

- 5/9: Jordbruket – ur biets perspektiv. Varför behöver vi bin som pollinatörer? Svaret gavs av Jenny 
Ekman, expert på jordbruk och odlingslandskap vid Naturskyddsföreningen. Hon berättade för bara 
10 åhörare (snyft!) hur bina påverkar jordbruket – och hur jordbruket påverkar bina. En tredjedel av 
Sveriges biarter är rödlistade och det beror till stor del på jordbrukets utveckling det senaste seklet. 
Vad kan vi göra för att förbättra situationen?  

- 12/9: Jordbruket, samhället och den biologiska mångfalden. Det var rubriken på det föredrag som 
hölls av Pim Bendt, chef för jordbruksfrågor vid Naturskyddsföreningen. Jordbrukets utveckling efter 
andra halvan av 1900-talet har gett upphov till en central målkonflikt, där utrymmet för den 
biologiska mångfalden har hamnat i kläm till förmån för mer och billigare livsmedel. Ca 15 åhörare. 
Föredraget ingick i Telges, Södertälje kommuns m fl Klimatvecka 11-16/9. 

- 16/9: Strandstädning. Vi har städat Snäckviksstranden flera gånger förut. På våren, innan 
lövsprickningen och växtligheten i övrigt dragit igång. Men denna gång var strandstädningen en del i 
Telges, Södertälje kommuns m fl ”Klimatvecka” – alltså en tid då växtligheten har haft hela 
sommaren på sig att ”utvecklas”. Vilket gjorde det väsentligt svårare att städa. Vi var bara 5 
personer, men parallellt med oss arbetade en grupp med 7 personer kallad ”Geocaching” som ingår i 
Håll Södertälje rent. (Anm: Alenka har föreslagit att vi inför nästa strandstädning ska ta kontakt med 
Geocoaching-gänget i förväg och föreslå samarbete). 

9. Kommande aktiviteter 

Vårt kommande program för hösten (närmare info på kretswebben): 

- Studiebesök vid Bommersvik 30/9 

- Seniordag 20/10 i Stadshuset med bokbord mm (bemannas av Kerstin, Olof och Lars) samt Kristins 
föredrag ”Naturmöte” kl 14-15-14-45. 

- Guidad vandring i naturreservatet Stora Alsjön 29/10. 

- Bannerheds betraktelser i Stadsbiblioteket 22/11 

10. Övrigt  

Externa aktiviteter – ska vi vara med? 
- Lars berättade att vi allt emellanåt för förfrågningar från andra organisationer med önskemål om 
samarbete (eller att vara med). På förra styrelsemötet var det Klimatvandra.se som ville ha oss som 
medarrangör på vandringar i Hölö och Stockholm (som vi avstod från – beslut på föreg. 
styrelsemöte). 

- Vi har fått förfrågan från Naturskyddsföreningen i Trosa om att vara med på en vandring den 5/10 
(Anm: Lars sade ”klimatvandring”, men det rör sig om en ”Eko-vandring” Yttereneby Gård – 
Skillebyholm ToR) ; mer info är utlovad. Eftersom det rör sig om en ”systerkrets” kan vi ev. tänka oss 
att vara med, iaf genom att marknadsföra det på vår webb. Lars jagar info och återkommer. (Anm: 
Den är nu annonserad på vår webb). 
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- Vi har också fått förfrågan från Södertälje kommuns Kultur- och fritidsförvaltning om att informera 
om den expertlunch 12-12.45 de har på på Stadsbiblioteket den 5/10 om ”Så påverkas fåglar av 
klimatförändring” med Cecilia Kullberg, docent i etologi vid SU samt den 30/11 ”Att påverka 
klimatomställningen” med Maria Dahlin, lektor i retorik på Södertörns högskola. Vi beslutade att vara 
med (i princip annonsera på vår webb och i senare utskick) på den 30/11 – förutsatt att vi får några 
minuter att informera om vår verksamhet. Lars kollar. 

Ang. kretsbrevlådan 
Vi får ofta mail med information om olika saker, från externa källor, från RIKS, från länskretsen … m 
fl. Lars undrade i vilken mån han skulle vb-a sådant till hela styrelsen, t ex de frekventa mailen från 
länskretsen. OK t v så får vi se hur det faller ut! 

Presenter till föredragshållare, arrangörer, böcker till våra egna bokbord mm 
På förekommen anledning (present till guiden vid Bommersviks-besöket) beslutades att ha ett litet 
”lager” av böcker att ta av. Beslutades att börja med 8 ex. av årets bok (oktober), 4 ex av Insekternas 
planet. Lars fixar. Och så kan vi var och en passa på när tillfälle bjuds – t ex har Olof på rea köpt 4 ex 
av ”Middagskompassen”! 

Brist på allmänna anslagstavlor 
Det flödar av evenemang, temaveckor, … det är helt enkelt svårt att nå ut i mediebruset. En kanal 
som i stort sett försvunnit är allmänna anslagstavlor! Sådana fanns ju lite här och där ”tidigare”. Och 
det finns i många kommuner. Men inte i Södertälje! Det finns privata i några affärer och på ett fåtal 
andra ställen. Lars åtog sig att skriva till Södertälje kommun om saken. 

11. Nästa möte 

Onsdagen den 18/10 kl 19 hos Olof (Alvåsvägen 3). 

 

 

Vid protokollet: Lars Klasén 

 

 

Justeras: Mats Johansson  Lasse Ljungdahl 


